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El lema escollit per a la Jornada Mundial 
del Malalt 2022 “Sigueu misericor-
diosos com el vostre Pare és mise-

ricordiós” ens fa tornar la mirada cap a Déu 
“ric en misericòrdia”, que sempre mira els seus 
fi lls amb amor de pare, fi ns i tot quan aquests se 
n’allunyen. “Ell ens cuida amb la força d’un pare 
i la tendresa d’una mare, sempre disposat a do-
nar-nos nova vida en l’Esperit Sant”, expressa el 
Sant Pare.

En el seu missatge per a aquesta jornada, el 
Papa Francesc recorda que Jesús recorria Galilea 
proclamant la Bona Nova i prestant una atenció 
molt especial als malalts. En aquest sentit, el Papa 
agraeix el servei de tants metges, infermers, cui-

dadors, voluntaris, religiosos, i afi rma que “quan 
no és possible curar, sempre és possible cuidar, 
consolar i escoltar al malalt”. 

Finalment, conclou recordant el servei indis-
pensable de la pastoral de la salut, especialment 
en l’assistència espiritual als malalts, i el compro-
mís que cadascú de nosaltres ha de tenir en fer-
se proper als qui pateixen. Perquè “el ministeri 
de la consolació és responsabilitat de tot batejat, 
conscient de la paraula de Jesús: «Vaig estar ma-
lalt i em van visitar» (Mt 25,36)”. La setmana qui 
ve comptarem amb la presència a Menorca de 
Mn.Francesc Ramis Darder qui oferirà una xer-
rada sobre “La misericòrdia amb els malalts”. 
Més detalls a l’apartat de l’agenda.

Jornada Mundial del Malaltla notícia

“La Palabra de Dios es el faro que 
guía el recorrido sinodal iniciado en 
toda la Iglesia. Mientras nos compro-
metemos a escucharnos unos a otros, 
con atención y discernimiento, escu-
chamos juntos la Palabra de Dios y 
el Espíritu Santo”.

(Papa Francisco)

Hay una forma de anunciar el 
Evangelio que resulta fundamen-
tal: aquella que se realiza persona 

a persona, llevando el Evangelio a las perso-
nas con las que cada uno trata. Así se difun-
dió el cristianismo en los primeros tiempos, 
cuando la alegría de creer en Cristo y de 
vivir como hombres nuevos se fue conta-
giando entre las gentes de aquel decadente 
imperio romano. Según el parecer de 
muchos historiadores, fue el testimonio de 
los cristianos en la vida cotidiana el que 
movió a muchos a aceptar la fe en Jesucristo. 

El Papa Francisco ha dedicado diversos 
números de la Ex. Ap. “Evangelii Gaudium” a 
hablar de este modo de “predicación infor-
mal” del Evangelio, que se realiza de persona 
a persona (nn. 127-129). El anuncio persona 
a persona se puede dirigir tanto a personas 
conocidas como a desconocidas. Quien ha 
acogido a Jesucristo como buena noticia, 
siente la necesidad de comunicar esa alegría 
primero a los más cercanos: la propia familia, 
los amigos, los vecinos. Pero también se 
puede anunciar a Cristo a otra gente con la 
que nos tropezamos y con la que podemos 
compartir esa fe que nos ilumina y llena 
nuestra vida de esperanza. Evidentemente, 
todo esto debe hacerse con un respeto 
exquisito hacia la otra persona y su libertad, 
actuando siempre de manera amable.

Dice el Papa, además, que lo primero es 
siempre el diálogo personal, donde se com-
parten las esperanzas y alegría del otro. 
Sólo después de esta conversación, se 
puede presentar la Palabra y realizar el 
anuncio fundamental: que Dios nos ama 
personalmente y que nos lo ha mostrado 
haciéndose hombre y ofreciéndonos su 
amor y amistad. Este anuncio sólo se puede 
realizar con una gran humildad, sabiendo 
que el mensaje que transmitimos nos supe-
ra por completo. A veces se hace de una 
manera directa, hablando con la otra perso-
na, pero muchas veces se hace a través del 
testimonio personal de vida. El anuncio del 
Evangelio se realiza de muchas maneras, en 

unas ocasiones a partir de una palabra de la 
Sagrada Escritura, pero en otras con un 
gesto o una actitud o a través de un signo. 
De diversos modos, el Espíritu Santo puede 
hacer sentir a la otra persona que Dios le 
habla y llenarle del gozo que supone acoger 
esta Palabra. Por último, cabe subrayar que 
el anuncio persona a persona debe estar 
siempre acompañado por la oración, por-
que la conversión del corazón no es obra 
nuestra, sino de Dios. Si parece oportuno, 
es bueno que nuestro encuentro y diálogo 
con el otro termine con una oración, que 
sitúe a la persona en presencia de Dios.

Este modo de anuncio del Evangelio no 
queda reservado para los ministros ordena-
dos, sino que implica a todos. “Ser discípulo 
-dice el Papa- es tener la disposición perma-
nente de llevar a otros el amor de Jesús y eso 
se produce espontáneamente en cualquier 
lugar: en la calle, en la plaza, en el trabajo, en 
un camino” (EG 127). La renovación misione-
ra de la Iglesia sólo será posible si cada cristia-
no se compromete en llevar el Evangelio a las 
personas con las que se relaciona.

P E R S O N A  A  P E R S O N A
Queridos hermanos:

paraules del bisbe

personas con las que se relaciona.

† Francesc Conesa Ferrer,
obispo electo de Solsona 

y administrador diocesano 
de Menorca



lectures de la 
missa diària
salms de la
1a setmana

Dl. 7, Fèria: 1r 8, 1-7. 9-13 / sal 131 / mc 6, 
53-56.
Dt. 8, Fèria: 1r 8, 22-23. 27-30 / sal 83 / mc 
7, 1-13.
Dc. 9, Fèria: 1r 10, 1-10 / sal 36 / mc 7, 

14-23.
Dj. 10, Santa Escolàstica, verge (mO) 1r 
11, 4-13 / sal 105 / mc 7, 24-30.
Dv.11, Mare de Déu de Lourdes (mll): 
1r 11, 29-32; 12, 19 / sal 80 / mc 7, 31-37.

Ds.12, Fèria: 1r 12, 26-32; 13, 33-34 / sal 
105 / mc 8, 1-10.
Dg. 13, VI de Durant l’Any: Jr 17, 5-8 / sal 
1 / 1c 15, 12. 16-20 / lc 6, 17. 20-26.

Jesús anava recorrent pobles i 
ciutats per anunciar la Bona 
Nova. al passatge d’avui, lluc 

s’enfoca en el que passa a la vora del 
llac de Genesaret. contemplem com 
la Paraula de déu atrau poderosament 
l’atenció, perquè moltes persones 
s’ajunten per estar a prop de Jesús i 
poder escoltar atentament tot allò que 
els ensenya (no van a la sinagoga ni a 
Jerusalem). en acabar, Jesús es dirigeix 
a simó i li mana fer fora les xarxes per 
pescar. simó, pescador d’ofici, sap que 
el moment més propici per pescar és 
de nit i no havien aconseguit res; ara, 
de dia, li sembla totalment inútil, però 
obeeix, confia en ell (aquest és el veri-
table miracle), i aconsegueixen una 
pesca tan abundant que tots queden 
meravellats.

simó s’empetiteix en reconèixer la 
grandesa de déu: “aparta’t de mi, 
senyor, que sóc un pobre pecador!” 
Però Jesús no s’allunya mai perquè 
creu i confia en la nostra capacitat de 
conversió. les paraules de Jesús a 
simó, dirigides també a nosaltres, les 
escoltarem moltes vegades: “No tin-
guis por,… ell ens acompanya sempre 
“…des d’ara seràs pescador d’homes.” 
aquesta és la missió encomanada a 
simó, i, per tant, a tots els creients. 
ser pescador d’homes vol dir salvar 
persones. Quan pesquem un peix, en 
treure’l de l’aigua, aquest mor, però 
amb les persones passa el contrari, 
pescar una persona de les profunditats 
del mar, és salvar-la.

la frase que tanca aquest evangeli 
defineix l’actitud de tot deixeble de 
Jesús: “i, després de portar les barques 
a terra, ho van deixar tot i el van 
seguir”. Què ha de deixar l’església 
(tots nosaltres) per seguir més de prop 
Jesús?

la fe, la nostra confiança en Jesús, 
és essencial; per això hem de mostrar 
Jesucrist, confiar en la força d’atracció 
que posseeix l’evangeli per transmetre 
la fe als joves i als qui s’han allunyat. el 
nostre testimoniatge pot ajudar que 
altres experimentin aquesta trobada 
personal amb Jesús, que transforma i 
dona sentit ple a la nostra vida.

Teresa Jansà

Diumenge V de Durant l ’Any
Lectura del llibre del profeta Isaïes

6,1-2a.3-8

Salm Responsorial   137
r: Vos vull cantar a la presència dels àngels, 
Senyor.

Lectura de la primera carta de
sant Pau als cristians de Corint 15, 1-11
Germans, vos record la Bona Nova que us vaig 
anunciar i que vosaltres acollíreu; fins ara us hi 
manteniu ferms i per ella obteniu la salvació. No 
crec que us convertíssiu en va a la fe. Per tant, si 
encara ho reteniu, recordau amb quines paraules 
vos vaig anunciar la Bona Nova. Primer de tot vos 
vaig transmetre el mateix ensenyament que jo 
mateix havia rebut, és a dir, que crist, com deien ja 
les escriptures, morí pels nostres pecats, que fou 
sepultat i que al tercer dia, com ja deien les 
escriptures, ressuscità. Que després s’aparegué a 
Quefes i després als dotze. després s’aparegué a 
més de cinc-cents germans a la vegada; molts 
d’aquests encara viuen, però alguns ja són morts. 
després s’aparegué a Jaume, i més tard a tots els 
apòstols. Finalment, el darrer de tots, com un que 
neix fora de temps, se m’aparegué fins i tot a mi. 
Perquè jo som el més petit dels apòstols i ni tan 
sols meresc  que em diguin apòstol, perquè vaig 
perseguir l’església de déu. Però per gràcia de déu 
som lo que som, i la gràcia que ell m’ha donat no 
ha estat infructuosa. al contrari, he treballat més 
que tots, no jo, sinó la gràcia de déu, que ha tre-
ballat amb mi. Però ¿què hi fa? tant si som jo, com 
si són ells, això és lo que tots predicam, i això és 
lo que vosaltres heu cregut.

Lectura de l’evangeli segons sant Lluc  5,1-11
en una ocasió la gent s’aglomerava sobre Jesús per 
escoltar la paraula de déu. ell, que es trobava 
devora la mar de Genesaret, va veure dues bar-
ques a la platja. els pescadors n’havien baixat i 
rentaven les xerxes. Pujà a una de les barques, que 
era de simó, li demanà que l’apartàs una mica de 
terra, s’assegué i ensenyava la gent des de la barca. 
Quan acabà de parlar, digué a simó: -“tira endins, 
i calau les xerxes per pescar.” simó li respongué: 
-“mestre, ens hi hem esbraonat tota la nit i no hem 
pescat res, però ja que vós ho deis calaré les xer-
xes.” totd’una que ho feren, agafaren tant de peix, 
que les xerxes s’esqueixaven. llavors feren senyal 
als pescadors de l’altra barca que vingessin a aju-
dar-los. ells hi anaren i ompliren tant les barques 
que quasi s’enfonsaven. simó Pere, en veure això, 
es va tirar als genolls de Jesús i li deia: -“senyor, 
allunyau-vos de mi, que som un pecador.” una 
pesca com aquella l’havia deixat atònit, a ell i a tots 
els qui anaven amb ell; igual passà amb Jaume i Joan, 
fills de Zebedeu, que eren amb simó. Però Jesús 
digué a simó: -“No tenguis por: des d’ara seràs 
pescador d’homes.” llavors tornaren a terra les 
barques, ho deixaren tot i se n’anaren amb ell.

Lectura del libro de Isaías        6, 1-2a. 3-8
el año de la muerte del rey Ozías, vi al señor 
sentado sobre un trono alto y excelso: la orla 
de su manto llenaba el templo. Junto a él esta-
ban los serafines, y se gritaban uno a otro, 
diciendo: «¡santo, santo, santo es el señor del 
universo, llena está la tierra de su gloría!». 
temblaban las jambas y los umbrales al clamor 
de su voz, y el templo estaba lleno de humo. Yo 
dije: «¡ay de mí, estoy perdido! Yo, hombre de 
labios impuros, que habito en medio de gente 
de labios impuros, he visto con mis ojos al rey 
y señor del universo». uno de los seres de 
fuego voló hacia mí con una ascua en la mano, 
que había tomado del altar con unas tenazas; la 
aplicó a mi boca y me dijo: «al tocar esto tus 
labios, ha desaparecido tu culpa, está perdona-
do tu pecado». entonces, escuché la voz del 
señor, que decía: «¿a quién enviaré? ¿Y quién 
irá por nosotros?». contesté:
«aquí estoy, mándame».

Salmo responsorial   137
r: Delante de los ángeles tañeré para ti, 
Señor.

Lectura de la primera carta del apóstol
san Pablo a los  corintios 15, 1-11

Lectura del santo Evangelio
según san Lucas   5, 1 -11
en aquel tiempo, la gente se agolpaba alrededor 
de Jesús para oír la palabra de dios. estando él 
de pie junto al lago de Genesaret, vio dos bar-
cas que estaban en la orilla; los pescadores, que 
habían desembarcado, estaban lavando las 
redes. subiendo a una de las barcas, que era la 
de simón, le pidió que la apartara un poco de 
tierra. desde la barca, sentado, enseñaba a la 
gente. cuando acabó de hablar, dijo a simón: 
«rema mar adentro, y echad vuestras redes 
para la pesca». respondió simón y dijo: 
«maestro, hemos estado bregando toda la 
noche y no hemos cogido nada; pero, por tu 
palabra, echaré las redes». Y, puestos a la obra, 
hicieron una redada tan grande de peces que 
las redes comenzaban a reventarse. entonces 
hicieron señas a los compañeros, que estaban 
en la otra barca, para que vinieran a echarles 
una mano. Vinieron y llenaron las dos barcas, 
hasta el punto de que casi se hundían. al ver 
esto, simón Pedro se echó a los pies de Jesús 
diciendo: «señor, apártate de mí, que soy un 
hombre pecador». Y es que el estupor se había 
apoderado de él y de los que estaban con él, 
por la redada de peces que habían recogido; y 
lo mismo les pasaba a santiago y Juan, hijos de 
Zebedeo, que eran compañeros de simón. Jesús 
dijo a simón: «No temas; desde ahora serás 
pescador de hombres». ellos sacaron las barcas 
a tierra y, dejándolo todo, lo siguieron.

“Jesucrist,
focus d’atracció”

el comentarila paraula de Déu         cicle c
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Francesc Ramis Darder (Palma
de Mallorca, 1958) és doctor 
en Teologia per la Facultat de 

Teologia de Catalunya. Ell serà el 
ponent de la xerrada que es farà
el dissabte 12 de febrer, a les
10.30, al Seminari Diocesà 
(Ciutadella) amb motiu de la 
Jornada Mundial de Malalt. 
Ocasió que aprofitem per fer-li 
unes preguntes.

Mn. Francesc: Quin és l’objectiu d’aquesta 
Jornada Mundial dels Malalts?
-La Jornada recorda als cristians les paraules de 
Jesús al Discurs del Judici Final “estava malalt i me 
vau visitar” (Mt 26,26). Enguany llegim l’Evangeli de 
Lluc, anomenat Evangeli de la misericòrdia, o 
Evangeli de la tendresa de Déu. Per aquests dos 
motius, l’Església ens convida a contemplar els 
malalts sota la perspectiva de la misericòrdia i de la 
tendresa.

El tema triat per aquesta jornada és: «Sigueu 
misericordiosos com el vostre Pare és mise-
ricordiós» (Lc 6,36). Com hem de dur a la 
pràctica aquest missatge?
-La paraula “misericòrdia” procedeix de dues parau-
les llatines. La primera “miser”, significa “pobre”, la 
segona “cordia” al.ludeix al “cor humà”; la darrera
síl.laba “dia” pot també fer referència al terme 
“donar”, del llatí “do”. La unió del sentit dels termes 
esmentats expressa el que vol dir “misericòrdia”; es 
misericordiosa la persona que es dona a si mateixa, o 
entrega qualque cosa pròpia, per amorosir la pobresa 
del cor dels seus germans. El testimoni cristià trans-
corre sempre per camí de la misericòrdia.

En aquests moments tan complicats degut a 
la Covid-19, creu que en els hospitals estan 
ben atesos els malalts?
-Cal agrair a les infermeres, farmacèutics, metges, al 
personal sanitari i de serveis, i als cristians implicats 
en la pastoral de la salut, l’abnegació que manifesten 
durant la pandèmia. Cal estat atens a les normes de 
prevenció i d’actuació que indiquen les autoritats 
sanitàries. Des de la perspectiva cristiana, cal acom-
panyar els malalts i als seus familiar en els moments 
difícils de la malaltia o de la mort. L’Església ha de 
destacar per la proximitat als malalts.

A qui va dirigida expressament la seva xerra-
da i com la plantejarà?
-La xerrada, en principi, va dirigida a tothom, però 
especialment als cristians implicats en el camp de la 
pastoral de la salut. És important contemplar la 
malaltia des de la perspectiva de la fe, doncs, l’Esglé-
sia recorda que sota el rostre del malalt traspua la 
mirada de Jesús sofrent, i ensenya que quan servim 
els malalts és al mateix Crist adolorit a qui servim i 
acompanyem (Lc 10,25-37).

Toni Olives

MN. FRANCESC RAMIS DARDER

rancesc Ramis Darder (Palma
de Mallorca, 1958) és doctor 
en Teologia per la Facultat de 

l’entrevista a:

Segur que alguna vegada se t’ha 
ficat dins el cap una cançó que et 
roda i roda, i no deixes de cantar 

i de repetir. Hi ha melodies que són molt 
propícies a ser recordades i lletres de 
cançons que ens entren ben dins del cor.

La segona funció del primer anunci és 
precisament convertir-se en tornada de 
totes les cançons i melodies de la nostra 
vida cristiana. El primer anunci és l’anun-
ci principal o fundant que cada cristià en 
particular i l’Església en general ha d’es-
coltar i repetir constantment per estar 
en una actitud de resposta activa a 
Jesucrist ressuscitat. Que l’anomenem 
“primer anunci” no significa que sigui el 

primer que anunciam o sentim i després 
l’oblidem. No, xerram de primer anunci 
per dir que és l’anunci principal, el fona-
ment sobre el qual s’edifica la nostra fe 
cristiana, és la base damunt la qual s’edi-
fiquen totes les veritats de la nostra fe. 

Cada vegada que celebram l’Eucaris-
tia, especialment l’Eucaristia dominical, 
vivim la realització més plena del querig-
ma cristià perquè paraula i sagrament es 
manifesten en el seu màxim esplendor i 
tota la comunitat viu una nova adhesió al 
Ressuscitat. Quan celebram l’Eucaristia 
vivim el primer anunci perquè confes-
sam que Jesús el Senyor es fa present 
enmig nostre aquí i avui. És important 

que alimentis la teva vida 
cristiana amb l’Eucaristia 
perquè només podràs donar 
allò que abans has rebut. El 
mateix Senyor cada setmana 
et beneeix i t’envia al món 
per tal que siguis portador 
de la seva Bona Notícia.

Àrea de l’Anunci

Com la tornada d’una cançó (11)
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una església que anuncia l’evangeli

Soy la quinta de siete hermanos. 
Durante mi infancia la práctica 
religiosa la vivía como algo 

natural, mis padres así nos lo transmi-
tieron y era lo normal en aquella 
época. 

Me gustaba mucho leer las parábo-
las de Jesús, recuerdo jugar a interpre-
tarlas con mis hermanos pequeños, la 
del Hijo Pródigo era nuestra favorita… 
“Ese hijo arrepentido y ese Padre 
Bueno que le esperaba y perdonaba”... 
Poco a poco, descubría el querer vivir 
siguiendo los valores del Evangelio.

En la adolescencia vinieron los 
momentos de “sequedad”, de no vivir 
ni sentir la fe tan intensamente. 
Después en mi matrimonio y con la 
llegada de nuestros hijos, volví a sentir 
la presencia de Dios en mi vida, no 
podía sentir un amor tan grande sin 
que estuviera Dios con nosotros.

Mi llamada a ser Catequista y a 
implicarme en la vida parroquial otra 
vez, surge con la Primera Comunión 
de nuestro hijo mayor. Desde enton-
ces, con sus contratiempos y tentacio-
nes, vivo mi fe como un proceso de 
continua conversión, procurando ali-
mentarlo con la Eucaristía, la Oración 

y participando, en la medida de lo 
posible, en actividades evangelizado-
ras, parroquiales, voluntariados dioce-
sanos y de Radio María.

Siento el valor de la Paz interior que 
nos da Jesucristo como un don pri-
mordial en mi vida, que necesito volver 
a buscar, en cuanto  por mis imperfec-
ciones o falta de confianza, me aparto 
de Él… “La Paz os dejo la Paz os doy, 
no os la doy como la da el mundo” 
(Juan 14:27).

Fuensanta Martínez Catchot

testimonis de fe

“La fe, camino de conversión”

Peregrinación a Tierra Santa, 
2007.



 

  Celebració de la Vida 
Consagrada 

Diumenge 6 de febrer, Eucaristia 
amb la participació dels religiosos i 
religioses, a les 10.30 h a la parrò-
quia de Santa Eulàlia d’Alaior. 

  Presentació campanya de 
Mans Unides

Dijous 10 de febrer presentació de 
la campanya anual de Mans Unides, 
a les 21 h, al canal de televisió Trece 
TV, amb la participació de diferents 
col.laboradors i amics de Mans 
Unides. 

  Dejuni voluntari
Dins de la campanya contra la fam, 
Mans Unides, ens convida l’11 de 
febrer a dedicar aquest dia al dejuni 
voluntari.

  Jornada Mundial del Malalt 
Dissabte 12 de febrer, a les 10.30 h, 
conferència a càrrec de Mn. Francesc 
Ramis Darder sobre “La 
Misericòrdia amb els malalts”, al 
Seminari Diocesà, a Ciutadella. 

  Campanya Mans Unides
Diumenge 13 de febrer Campanya 
contra la fam al món. Lema: “La nos-
tra indiferència els condemna a l’oblit”. 
Les col.lectes d’aquesta setmana 
van destinades a aquesta campanya.

  Presa de possessió del 
bisbe Francesc a Solsona

La Diòcesi de Menorca organitza un 
viatge d’anada i tornada a Solsona el 
dia 12 de març per tal d’acompa-
nyar Mons. Francesc Conesa a la 
seva presa de possessió. Les perso-
nes interessades es poden dirigir al 
Bisbat, telefonant al 971 380 343.

  Taller pràctic de Facebook 
El Gabinet de Comunicació organit-
za un taller pràctic de Facebook. Es 
farà dissabte 5 de març al matí a la 
parròquia de Sant Antoni Maria 
Claret, a Ciutadella. Dirigit a les per-
sones responsables dels secretariats, 
entitats diocesanes, delegacions, etc. 

Per a més informació, contactau 
amb nosaltres al 681 375 127.

agenda

El Casino 17 de Gener va 
acollir dissabte passat la gala 
Ciutadellencs de l’any 2020 

i 2021. Referent als Ciutadellencs 
de l’any 2020, el jurat qualifi cat va 
concedir de forma excepcional el 
Fabiol d’Or al Voluntariat de Ciu-
tadella en reconeixement al seu 
esforç i dedicació per a fer front 
a la pandèmia de la Covid-19 i per 
estar, en tot moment, al costat de les persones 
més vulnerables.
D’altra banda, pel que fa als Fabiols 2021, des-
taquem que en Activitats Culturals van ser 
premiats Antoni Salvador i Mn. Bosco Faner. La 
gestió d’Antoni Salvador al capdavant de la Ca-
pella Davídica i les JJMM de Ciutadella va ser 

reconeguda amb el Fabiol de Plata. Així mateix, 
el jurat va atorgar el Fabiol de Bronze a Mn. 
Bosco Faner per la seva trajectòria literària i 
periodística. Des del Full Dominical felicitam a 
tots els guardonats i, de manera especial, a tots 
els voluntaris, i a Antoni Salvador i a Mn. Bosco 
Faner per promoure la cultura i l’humanisme 
cristià. 

El Casino 17 de Gener lliura els Fabiols 2020 i 2021
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notícies nostres

Durant el passat cap de setmana, coinci-
dint amb les festivitats dedicades a Sant 
Joan Bosco, el bisbe Francesc Conesa 

va realitzar la visita pastoral a la casa salesiana 
de Ciutadella i al Santuari de Maria Auxiliadora. 
Divendres 28 de gener, al capvespre, va tenir 
una trobada amb el Consell del Santuari, els 
agents de pastoral i responsables dels diferents 
àmbits i associacions.

El diumenge, 30 de gener, la Unió d’Antics Alum-
nes va animar la celebració eucarística de les 11 
h, presidida pel Bisbe. Durant la celebració es va 
recordar als associats difunts i, a continuació, es 
va procedir a realitzar l’acte solemne d’imposi-
ció de les insígnies d’Or a dos expresidents de 
l’entitat: Sr. Antoni Febrer i  Sr. Tolo Frau, i de re-
coneixement al darrer president de l’associació, 
Sr. Pedro Arguimbau.
La festa de Don Bosco continuà el dilluns a l’Es-
cola amb celebracions litúrgiques al Santuari i di-
ferents activitats festives, que en el cas de l’ESO 
van culminar amb un passeig pels carrers de Ciu-
tadella, en el qual l’alumnat mostrava l’ambient 
de festa i alegria, repartint 
“enganxines” amb el lema 
“Ens mou l’Esperança”.

Celebram la festa de Sant Joan Bosco

Més informació i 
fotos escanejant el 

Codi QR: 

 Toni Barber

  Salesians Ciutadella-Calós

Recentment s’han celebrat el consell 
presbiteral i el consell pastoral diocesà, 
tots dos enfocats en una refl exió sere-

na i enriquidora sobre la sinodalitat (“caminar 
junts”).  Amb el Sínode dels Bisbes (2021-2023), 
que ara es troba en la fase diocesana, el Papa 
Francesc convida tota l’Església a interrogar-se 
sobre la sinodalitat, un tema essencial per a la 
vida i la missió de l’Església. 
En els dos consells, els assistents van ressaltar 
la importància de seguir donant passes per a 
una major presència dels laics dins de l’Església 
i de les parròquies.  La sinodalitat es podrà dur 
a terme amb una laïcat fort, convençut que és 
part important de l’Església i corresponsable 
en la seva missió. En el consell pastoral diocesà 

també es va explicar que el gabinet de comuni-
cació del Bisbat està organitzant un segon curs 
de comunicació dirigit als laics implicats en els 
secretariats, delegacions, entitats i parròquies, 
que s’enfocarà en l’ús de Facebook.

Els consells de presbiteri i pastoral diocesà
reflexionen sobre el Sínode

Si esteu 
interessats,

feu la inscripció 
escanejant el 

següent Codi QR:

 Bisbat de Menorca
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